
Referat af møde i Gistrup Samråd torsdag 19. juni 2024 kl. 19
Deltagere: Lisbeth Jensen, Sverre Wognsen, Jan Olesen, Hanne Grau Jensen, Helle 
Madsen
Desuden deltog: Birgitte Gregersen, da mødet handlede om foreningshus/kulturhus
Afbud: Kjeld Mølbæk, John Bengtson
 
1) Foreningshus
Samrådet var til møde med Aalborg Kommune 13. maj, hvor én af kommunens jurister 
gennemgik de juridiske udfordringer i forhold kulturhus/foreningshus. 
Og der er mange udfordringer i en model, hvor man samarbejder med Alabu Bolig.
Dagen efter samrådsmødet skulle der være et møde i Gateway-arbejdsgruppen, hvor både 
kommunens jurist og en repræsentant fra Alabu Bolig skulle med.
Samrådet besluttede derfor at afvente udfaldet af dét møde, da konklusionerne her har stor 
betydning.
Lisbeth Jensen kunne i øvrigt oplyse, at antenneforeningen nu har bevilget 2,11 mio. kr. til 
samrådet til et foreningshus.  
 
2) Gistrup Højskole
Lokalhistorisk Forening arbejder på et par arrangementer. Dels om sommerhusområdet og 
dels om Spar Es. Det er de to områder, der er “aktuelle” lige nu.
Tanken er at dykke ned i historien for Spar Es og sommerhusområdet og holde en form for 
arrangement om de to områder.
Der blev talt om at holde et arrangement, hvor lokale kunsthåndværkere, keramikere, 
strikkeentusiaster, amatørfotografer osv. kan vise, hvad de sysler med.
Slægtsforskning og kunstig intelligens var andre emner, der kunne tages op i regi af Gistrup 
Højskole.
Gistrup Højskole vender tilbage, når planerne er kommet lidt længere.

3) Lokalplan for sommerhusområdet
Lokalplanforslaget for sommerhusområdet er blevet anbefalet af By og Land-udvalget på 
dets møde 23. maj. Senere skal byrådet godkende planen, hvorefter den kommer i offentlig 
høring.
Aalborg Kommune holder borgermøde på Stigsborg Brygge 29. august.

4) Vask af skilte
Der var ros til Kjeld Mølbæk og Hanne Grau Jensen fra en borger. Kjeld og Hanne har 
nemlig sørget for, at byens skilte er blevet vasket, og det sætter Malene Hürdum Sveistrup 
pris på. 

5) Diverse henvendelser
Formanden for samrådet orienterede om forskellige mails, hun havde modtaget:
En mail fra Lars Delfs til Sommerhusforeningen Pollendalen vedr. MTB-rute. Her er der 
endnu ikke truffet en afgørelse.
En mail fra Nørresundby Samråd vedrørende kommentarer til nyt butikscenter i Bouet.
En mail fra Peter Pindstrup vedr. forslag til mulige emner til planzonemøde i efteråret
 
6) Evt
Næste møde finder sted tirsdag 3. september klokken 19




